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Spørgsmål 

Er ministeren enig med ministerens partifælle, Mette Frederiksen, i, at tobaksafgifterne 

skal differentieres, så unge skal betale mere i afgift end ældre, jf. »Mette Frederiksen åbner 

for at hæve cigaretprisen for unge – ældre skal fredes« på DR.dk den 18. maj 2019? 

 

Svar 

Regeringen ønsker, at færre børn og unge begynder at ryge. En bred vifte af tiltag vil 

kunne medvirke til, at færre begynder at ryge. Højere tobaksafgifter er i den forbindelse et 

effektivt middel – men det er ikke praktisk muligt at differentiere afgiften.   

 

Regeringen er dog samtidig bevidst om, at afgifter påvirker indkomstgrupperne i samfun-

det forskelligt, og at højere tobaksafgifter især er en økonomisk byrde for de laveste ind-

komster.  

 

Disse hensyn vil indgå i regeringens overvejelser om afgiftsforhøjelser på tobaksområdet. 

 


